
 

Fråga till PLEX ordförande 
 
För ca 3 veckor sedan fick många på landsbygden i vår kommun en smärre chock när det damp ner 
ett brev från Svenska Kraftnät som berättade att en ny 400 kv luftledning ska byggas från Hamra i 
Uppland till Munga i Västmanland.  
Den planerade ledning kommer bli mellan 25 – 40 meter hög med upp till 100 meter breda 
kraftledningsgator detta skulle helt förändra landskapsbilden och gå som ett sår igenom den vackra 
bygden.  
Påverkan är inte bara estetisk utan skulle även innebära svårigheter att verka i bygden på ett normalt 
sätt.  
Den belönade turistnäringen i Fjärdhundraland med ca 600.000 besökare/år skulle sannolikt 
påverkas negativt av ett så stort ingrepp i vår sköna natur.  
Det går heller inte att bortse från negativa hälsoeffekter att leva i det magnetfält som skapas runt 
ledningen. 
Idag finns tekniken för att gräva ner ledningen vilket tillämpas i flera europeiska länder med stor 
framgång bland annat i Tyskland och Danmark men även Sverige har projekt där liknande ledningar 
grävs ner. Ärendet har hanterats i PLEX samt i kommunstyrelsen under hösten utan ett 
ställningstagande för att gräva ner i kabeln, ingen dialog har heller skett med sakägare i frågan. 
 
Ulrika Ornbrandt, kan du idag ta i hand på att i myndighetsdialogen med Svenska kraftnät ska PLEX 
verka för att den planerade ledningen Hamra-Munga ska grävas ner samt att en transparent process i 
samråd med våra medborgare kommer bli verklighet. 

 

Johan Engwall, Socialdemokraterna. 
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